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Dagsorden 
Skolebestyrelsesmøde 

Herlev 
Kommune 

 
Herlev Byskole 
Engskolevej 1 
2730 Herlev 

Telefon 

Herlev Byskole 
 

Telefa
x 

44 52 56 26 
 

44 92 09 61 

 
 

Dato Skrevet af 
 HE/ CL / SB-møde 34 

 

Den 11.1.22 

kl. 18.00 – 20.30 – AFDELING ENG – Personalerummet- Indgang via store 
Aula/Spar 2 

Deltagere, Skolebestyrelse. 
 

Forældre: Christina Luthi, Jakob Skov Nielsen, Kim Kjellberg, 
Morten Nielsen, Thomas Seiger Behrens Kommunalbestyrelsens 
repræsentant: Betina Skovby 

 
Skolens ledelse: Helle Seliger og Line B Pedersen 

Medarbejderrepræsentanter: Asbjørn Reffstrup og Dorthe Holst 

Elevrådsrepræsentanter: Iben Petersen 

Mødeleder: Christina 
Luthi  
Referent: Line B 
Pedersen  
Ordstyrer: Asbjørn 
Reffstrup 
 

 
 

Punkt Uddybende 
kommentar 

Referat 

Bemærkninger til 
referat fra sidste møde 

 Ingen bemærkninger 

Forældre og skole ➢ Velkommen 
til Betina 
Skovby og 
Line B 
Pedersen. 

 
Bestyrelsesvalg – 
Hvilke opgaver 
skal sættes 

Betina og Line blev budt velkommen 
 
 
 
 
 

Betina Skovby er valgbestyrer. På februar mødet 
tager vi stilling til hvem der skal sidde i 
valgbestyrelsen. Den nye bestyrelse tiltræder 
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dagsorden i 
bestyrelsens 
sidste periode? 
Skal der 
nedsættes en lille 
arbejdsgruppe, 
som planlægger 
forløbet på HBS? 

hvervet d. 1.8. 
Arbejdet med udviklingsplanen. Skal den være 
ren digital? SB kan arbejde på, hvordan de får en 
bedre feedback fra forældrene. Der er et forslag 
om at koble det udvidede selvstyrerum på 
arbejdet med udviklingsplanen. SB tager fat i 
Kurt Buch ift processen. Forældreinddragelsen i 
udviklingsplanen kommer på dagsordenen på 
næste møde. 

Forældre og skole Trafikforholdene på 
Afdeling Eng. 
Status på 
arbejdsgruppens 
arbejde 
 ved Kim K og Helle 
 
 

Grundet nybyggeri og ombygning er der øget 
trafik samt tung trafik ved afd. Eng. Der er nu 
skiltet således at biler ikke kan stoppe og sætte 
elever af, hvilket skabte farlige situationer. Den 
tunge trafik må først komme kl. 8.15. 
Grundet letbanearbejdet i det store kryds kører 
mange uden om således at det skaber køer på 
Engløbet og de små elever kan ikke overskue 
kaosset. 
Vi kan forsøge at oplyse om de farlige 
trafiksituationer med en kampagne, video mv. 
Christina vil gerne kontakte forvaltningen på ny 
med den store bekymring for de trafikfarlige 
situationer. Det nedsatte udvalg Kim K og 
Christina udarbejder en strategi og skruer 
bissen på 

Forældre og skole  Ny skoleleder på HBS 
Processen og 
stillingsopslag m.m. 
Indstillingsudvalg  
Ved: Morten Jakob og 
Helle 
 
 
 

Der kommer en konsulent på opgaven. Morten, Asbjørn og 
Helle har været til møde med forvaltningen. Der arbejdes 
pt på et stillingsopslag. Opslaget kommer ud til de store 
dagblade. Der kommer repræsentanter fra ledelse, 
forældre og de 3 medarbejdergrupper i indstillingsudvalget. 
Man kan godt sælge skolen mere i opslaget: firstmovers på 
makerspace, bryde social arv mv. Jakob opfodres til at 
sende forslaget til ændringen til Katrine Thulin. 
Et forslag er, at vi får en opdatering undervejs ift hvor 
mange ansøgere der kommer ind, så vi ved få ansøgere 
kan begynde at ”headhunte”. Vi skal bruge de kanaler, vi 
har. 
Morten og Jakob gives mandat til at repræsentere SB i 
indstillingsudvalget. 

Forældre og skole Kapacitet på Eng 
skoleåret 22-23 
Oplæg ved ledelsen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vi har arbejdet med hvordan vi kan håndtere fire 7. klasser 
på eng. matriklen. LMU anbefaler, at man fastholder at alle 
7. klasser på samme matrikel for at sikre kvalitet og faglig 
dækning. 
Et forslag går på, at vi lader 7.L gå på afd. Elv et år mere 
for at skabe plads. Det er dog ærgerligt, at 7.L ikke kan 
komme med, og det er bekymrende for deres 
selvforståelse.  
Et andet forslag er, at vi inddrager det sidste holdrum på 
1.sal. Der er en stor værdi i, at vi alle sammen er samlet og 
kender hinanden i overbygningen.  
Taget over aulaen kan ikke bære en konstruktion ovenpå 
og det er ikke lige til at flytte betonvæggene. En idé kunne 
være at inddrage kommunalbestyrelsen ift 
kapacitetsudfordringen. 
Konklusionen er, at vi på magisk vis forsøger at finde plads 
til 7.L og påvirker opad. 
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Fra forrige møde- 
opsamling på 
kvaliteten i SFO på 
Elv.  
 
 
 
Princip for SFO/klub – 
skal udarbejdes. 
Oplæg ved ledelsen  

Vedr. forældrebekymring for SFO elv.  
Den forhøjede smitte har indvirket på kvaliteten. 
Pædagogerne har været udfordret haft grundet 
klasseopdelingen, personalet har løbet stærkt. At navigere 
i forandringerne har været svært. Derudover har vi haft en 
del langtidsfravær.  
Pædagogerne er i gang med en retænkning og vi kan på 
nuværende tidspunkt være årgangsopdelte. Vi går tilbage 
til aktivitetsplaner for årgangene. Vi informerer ud i et 
nyhedsbrev. Vi mærker lidt mere gåpåmod. Vi har ikke 
mærket udmeldelser under den sidste restriktionsperiode. 
Årshjul for SFO blev gennemgået 
Vi skal være opmærksomme på den gode tone 
Vi arbejder på at inddrage IT/makerspace mv i fritidslivet. 
Det skal indskrives i princippet under SB’s anbefalinger 
Vi skal være opmærksomme på datasikkerheden og 
aldersanbefalinger 
Princippet justeres og kommer på dagsorden til vedtagelse 
på næste møde. 
 

Orientering fra 
elevrådet 

 
 
 

Elevfotos. Vi forsøger os med klassefotos. Men det kræver 
GDPR forholdsregler og samtykker. Kim K spørger fætter 
som er fotograf om hjælp. 

Orientering fra formand  
 
 
 

Nyhedsbrev vedr trafikforhold, makerspace, 
skolelederstillingen 

Orientering fra 
skoleledelse 

Skolestart med corona 
restriktioner 
Budget 2022 
 
 
 
 
 

Opstart efter jul med nye restriktioner. Der er sendt info ud 
vedr testning mv. 
Vi startede første uge op med 25 fraværende personaler 
primært grundet corona. 
Corona påvirker også vores eksamener. Såfremt vi må 
aflyse eksamener ophøjes årskarakteren. 
Vi er startet op med bevægelsesaktiviteter uden 
omklædning og pause på svøm i januar. Udearealer er 
opdelt. Vi opfordrer de store elever til at gå en tur rundt i 
området. 
Det kommunale Budget er fremskrevet. Der er en særlig 
delaftale 2 gående på at lave nestklasser på en skole for 
elever med autisme. Derudover talentforløb for de ældste 
elever samt teknologiforståelse. Fokus på Sfo og klub. 

Orientering fra 
medarbejdere 

Tak for 
juleopmærksomhed  
 
 
 
 

Der blev takket for opmærksomheden ved jul. 

Evt.  
 
 
 

Vi rykker næste SB møde til onsdag d. 2.3.grundet 
indstillingsudvalgets arbejde. 
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Med venlig hilsen 

Christina Luthi, Formand 

Og 

Helle Seliger, Skoleleder 

 

 


